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				Abstract
				Frederick Law Olmsted, the designer of New York's Central Park and Montreal's Mount Royal Park and the firm he created completed a small number of projects in Canada, but his vision of landscape architecture profoundly influenced landscape design in this country, largely because of three men who trained with his firm and then practised in Canada. The least known of this trio is Rickson Albert Outhet (1876-1951), Canada's first native-born professional landscape architect. The recent discovery of Outhet's papers offers scholars, for the first time, an intimate picture of a Canadian design pioneer and an opportunity to assess Outhet's contribution to landscape architecture. This foundational article may assist future research in Canadian landscape architecture and urban design, but more importantly it helps place Outhet's work within the grander romantic tradition that influenced a broad range of Canadian creative expression in the late nineteenth and early twentieth centuries.

			      

			    
			      
				Abstract
				Frederick Law Olmsted, le concepteur de Central Park à New York et du parc Mont-Royal à Montréal, et son entreprise n'ont réalisé qu'un petit nombre de projets au Canada mais sa vision de l'aménagement paysager a influé profondément sur l'architecture paysagiste de ce pays - spécialement en raison de trois hommes qui ont obtenu leur formation dans son entreprise, puis ont pratiqué leur profession au Canada. La personne la moins connue de ce trio est Rickson Albert Outhet (1876-1951), le premier architecte paysagiste professionnel au Canada. La découverte récente de documents d'Outhet offre pour la première fois aux chercheurs dans ce domaine l'image d'un pionnier de l'aménagement paysager canadien et l'occasion d'évaluer sa contribution dans ce secteur. Le présent article pourrait alimenter les futures recherches sur l'architecture paysagiste et le développement urbain au Canada, et—ce qui est encore plus important - il permettra d' intégrer les réalisations d'Outhet au sein de la grande tradition romantique qui a grandement influencé l'expression créatrice canadienne à la fin du XIXe siècle et au début du XXe siècle. 
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